

Claire Dansereau

Deputy Minister of Fisheries and Oceans Canada

In February 2009, Prime Minister Steven Harper announced the appointment of Claire Dansereau as Deputy Minister of Fisheries and Oceans Canada (DFO), effective March 2, 2009. She took on this new role after serving the department as Associate Deputy Minister from January 2008.



Before joining the department, Mme Dansereau was the Senior Assistant Deputy Minister of Socio-Economic Policies and Regional Operations at Indian and Northern Affairs Canada. Prior to that, Ms. Dansereau was Vice-President and Special Advisor to the President of the Canadian International Development Agency.

Before joining the federal Public Service, Mme Dansereau served as the Executive Director of CUSO. Prior to that, Mme Dansereau worked for the Government of British Columbia (BC). During her time with the provincial government, she worked as Associate Deputy and then, as Deputy Minister of Transportation and Highways, and as Vice-President of Forest Renewal BC, a crown corporation. Mme Dansereau's strong background in regional and natural resources management enabled her to work with the BC forest industry and as an environmental policy advisor.

Mme Dansereau holds a Bachelor of Science (Honours) degree in microbiology.

Claire Dansereau

Sous-ministre de Pêches et Océans Canada

En février 2009, le premier ministre Steven Harper a annoncé la nomination de Claire Dansereau au poste de sous-ministre de Pêches et Océans Canada (MPO) à compter du 2 mars 2009. Elle assume ses nouvelles fonctions après avoir occupé le poste de sous-ministre déléguée depuis janvier 2008.



Avant d'entrer en fonction au ministère, Mme Dansereau était sous-ministre adjointe principale du Secteur des politiques socio-économiques et des opérations régionales, au ministère des Affaires indiennes et du Nord Canada. Avant cela, elle était vice-présidente et conseillère spéciale auprès du président de l'Agence canadienne de développement international.

Avant de se joindre à la fonction publique, Mme Dansereau était directrice exécutive de CUSO. Elle avait auparavant travaillé pour le gouvernement de la Colombie-Britannique. Durant cette période, elle a occupé le poste de sous-ministre déléguée, puis celui de sous-ministre au ministère des Transports et des Routes. Elle a aussi été vice-présidente de Forest Renewal BC, une société d'État. La solide expérience de Mme Dansereau en gestion des ressources naturelles et régionales lui a permis de travailler avec l'industrie forestière de la Colombie-Britannique et de jouer le rôle de conseillère en politique environnementale.

Mme Dansereau est titulaire d'un baccalauréat en sciences avec spécialisation en microbiologie.